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Mezi občany Varnsdorfu 
a Velemína vidím zře-

telnou paralelu. Slušní lidé 
jsou dlouhodobě vystaveni 
negativním vlivům a jejich 
volání o pomoc zůstává 
u vlády a zodpovědných mi-
nisterstev nevyslyšeno. Ob-
čané z obcí na objízdných 
trasách za nedokončenou 
dálnici D8 žijí již řadu let 
v naprosto katastrofálních 
podmínkách. Výfukové ply-
ny z nadměrné dopravy je 
ohrožují rakovinou a jinými 
závažnými nemocemi. Zará-
ží mě, že se dosud žádné 
ekologické sdružení neposta-
vilo na stranu těchto lidí, ale 
za ochranu několika stromů 
českého jeřábu stojí ekolo-
gové doslova ve frontě.
 Mám důvodné obavy, aby 
nekonečné protahování do-
stavby několikakilometrové-
ho úseku dálnice D8 přes 
České středohoří nevyústilo 
v obdobné protesty, jaké nyní 
probíhají ve Šluknovském 
výběžku. Trpělivost těchto 
lidí je již u konce a je jen 
otázkou času, kdy přistoupí 
k radikálnějším, ale naprosto 
legitimním krokům.

Jana Vaňhová 
hejtmanka Ústeckého kraje

Slovo hejtmanky
D8 hrozí přerůst
v nové Šluknovsko

informace Ústeckého kraje a krajského úřadu

Jana Vaňhová

Peruc s vůní dožínkových klasůDopravce roku – hlasujte a vyhrajete notebook 

Šluknovsko: Vláda selhala,
Ústecký kraj chce změnu zákonů

Hovoříme s hejtmankou Janou Vaňhovou

Peruc - Už čtvrté Krajské 
dožínkové slavnosti Ústeckého 
kraje hostil v sobotu 10. září 
opět městys Peruc na Lounsku. 
Mezi zemědělce a návštěvníky 
z celého kraje přijela také 
hejtmanka Jana Vaňhová, její 
náměstek Arno Fišera a další 
hosté. Dožínkový průvod zahá-

jil celodenní oslavu ukončení 
sklizně obilí, ale mezi koňmi, 
technikou, kočáry a kroji kráčeli 
i lidé, kteří se věnují také jiným 
oblastem zemědělské rost-
linné prvovýroby – pěstování 
a sklizni chmele, ovoce a zele-
niny a dalších produktů. Peruc 
byla plná také historické i nové 

zemědělské techniky, ukázek 
fortelného řemesla a zábavy. 
Záštitu nad dožínkami převzala 
hejtmanka, poněvadž Ústecký 
kraj již tradičně patří k hlav-
ním pořadatelům nedávno ob-
novené tradice slavností ukon-
čujících na sklonku léta sklizeň 
z našich polí.

Anketa o nejlepšího Do-
pravce roku v Ústeckém 

kraji se letos vrací již po 
čtvrté. Potěšila vás příjemně 
cesta novým autobusem nebo 
ochotný řidič, který na vás 
počkal? I když možná můžete 
mít i opačnou zkušenost. Dejte 
o svém názoru jednoduše 
vědět. V roce 2010 to udělalo 
2500 cestujících. Ústecký kraj 
jako jediný v České republice 
tak důsledně monitoruje úro-
veň poskytovaných služeb ve 
veřejné osobní přepravě, kterou 
objednává a platí ze svého 
rozpočtu. V polovině listopadu 
2011 se dozvíme, kdo je sku-

tečně tím nejlepším dopravcem 
v kraji a získá titul Dopravce 
roku 2011. Hlasování veřej-
nosti probíhá již tradičně až 
do konce října. Tři vylosovaní 
získají hodnotné ceny v podobě 
notebooků a pro dalších sedm 
šťastných jsou připraveny ba-
líčky regionálních výrobků.
 Zcela mimořádnou událostí 
čtvrtého ročníku Dopravce ro-
ku je zařazení dvou drážních 
dopravců mezi nominované. 
Vůbec poprvé tak dojde ke srov-
nání úrovně služeb mezi českým 
a německým drážním doprav-
cem. V letošním roce je nomi-
nováno celkem 12 dopravců, 

z nichž je deset autobusových 
a nově dva železniční. Soutěže 
se účastní pouze dopravci, se 
kterými má Ústecký kraj uza-
vřenou smlouvu o zajišťování 
veřejné přepravy.
 Rozdělovat se budou celkem 
čtyři ceny. Veřejnost vybere 
celkového vítěze, který získá 
čestný titul Dopravce roku 
2011 Ústeckého kraje a udělí 
také diplomy ve třech vedlej-
ších kategoriích: Spolehlivost, 
Jednání dopravní obsluhy a Po-
hodlí a čistota dopravního 
prostředku. 

Pokračování na str. 2

tření, který 
vznikl z inicia-
tivy Ústeckého 
kraje a nyní pu-
tuje do Parla-
mentu ČR ke
s c h v á l e n í . 
Uplynuly již 
dva roky od 
doby, kdy hejt-
manka Jana 
Vaňhová ini-
ciovala kon-
ferenci, kde
přední čeští, 
ale také zahra-
niční odbor-
níci, diskuto-
vali o možnos-
tech, jak řešit 
rostoucí napětí 
v sociálně vy-
loučených lo-
kalitách. Navr-
hovaný balíček 
legislativních 
změn má napo-

moci přinést komplexní a dlou-
hodobé řešení napjaté situace 
v našem kraji, ale i v celé ČR.

Jak vznikl nápad vytvořit 
vlastní návrh legislativních 
změn?
 Už v roce 2009 jsem v reakci 

na rostoucí násilí zejména 
v litvínovském Janově nechala 
svolat odborníky na konferenci, 
která byla jakousi startovní 
čarou. Ze závěrů diskuse 
a podnětů od měst a obcí se nám 
podařilo pojmenovat základní 
charakteristiky a problémy po-
stižených oblastí. Jako bezpro-
střední reakce na množící se 
shromáždění extremistických 
skupin vznikl stručný minima-
nuál, jak se mohou samy obce 
bránit proti pouličním demon-
stracím. V té době také začaly 
přípravy návrhů legislativních 
změn s renomovanými práv-
níky. Alarmující situaci v našem 
kraji dokresluje fakt, že zde 
máme 63 sociálně vyloučených 
lokalit, ve kterých se soustřeďují 
nepřizpůsobiví a sociálně slabí 
občané z celé země. Jejich 
rostoucí koncentrace v oblasti 
a špatné fi nanční podmínky 
vytvářejí podhoubí pro vychyt-
ralé podnikavce, kteří parazitují 
na již tak bídné situaci sociálně 
slabých. Množící se kriminalita, 
nezaměstnanost, lichváři, hra-
cí automaty, alkoholismus, dro-
gy a děti bez naděje na lepší 
budoucnost, to je vše hnacím 
motorem pro růst sociálního 
napětí a častých sporů s okolím, 

které postupně graduje až do 
násilných protestů.

Proč přicházíte „až“ nyní 
s představením vašeho ba-
líčku?
 Balíček legislativních opat-
ření byl od ledna zveřejněn na 
webových stránkách Ústeckého 
kraje a byli o něm informováni 
starostové obcí, kteří se mohli 
podílet na připomínkového 
procesu. Náš návrh počítá se 
změnou zákona v otázkách 
sociálního bydlení, hazardních 
her a upravuje postup proti 
narušování veřejného pořádku. 
Tvorba nové legislativní úpravy 
vyžaduje celkem rozsáhlou 
přípravu od analýzy současné 
situace, právních úprav až po 
správnou formulaci výsledného 
návrhu, tak, aby jej bylo možné 
předložit ke schválení Parla-
mentu ČR. Představení balíčku 
v období protestů obyvatel na 
Šluknovsku je tak náhodné, 
jeho zpracování trvalo řadu 
měsíců a náš výsledný návrh 
byl předložen Radě Ústeckého 
kraje již před několika měsíci 
a 7. září  byl schválen naším 
zastupitelstvem. Nyní již velmi 
rychle poputuje do Prahy.

Pokračování na str. 3

Peruc 2011: Při zahájení jsme vyfotografovali Arna Fišeru (vlevo), hejtmanku Janu Vaňhovou 
a starostu Peruce Antonína Lance 
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Ústí n. L. 
- Novým 
členem Ra-
dy Ústec-
kého kraje 
se stal jed-
načtyřice-
tiletý Bc. 
Martin Kli-
ka (ČSSD). 
Od roku
2008 je členem krajského za-
stupitelstva a působí v soci-
álním výboru a ve stejném 
orgánu pro národnostní men-
šiny. Zastupitelem je rovněž 
v Litvínově, kde vykonává 
funkci ředitele městské policie. 
Je ženatý, má tři děti.
 „Mám jako člen krajské rady 
pověření zaměřit se hlavně 
na problematiku severu našeho 
kraje, nepřizpůsobivých obča-
nů a sociálně vyloučených 
lokalit. Mohu předávat dobré 
zkušenosti třeba s konkrétním 
řešením situace v Litvínově
-Janově, kde se nejdůležitější 
věci úspěšně a radikálně for-
movaly v letech 2009 - 2010. 
Tehdy byl starostou Daniel 
Volák, nikoliv pan Šťovíček, 
který k mému podivu nabízí 
dnes naše tehdejší zkušenosti 
a přístupy jako své vlastní. 
Já byl tehdy místostarostou, 
přesto to nebyla věc jednoho 
politika, ale širokého kolektivu 
lidí - odborníků i řadových 
úředníků,“ řekl nám M. Klika

Nový radní proti 
nepřizpůsobivým

Nechceme další ubytovnu!
Ústecký kraj se rozhodl 

upustit od dobrovolné 
dražby nevyužitého objektu 
bývalého domova mládeže 
v Jiříkovské ulici č.p. 556 
v Rumburku. Nemohl by 
totiž ovlivnit budoucí využití 
objektu a vznikla obava, 
že by nový vlastník mohl 

bývalý domov mládeže využít 
k dalšímu sestěhování problé-
mových a nepřizpůsobivých 
občanů do této lokality. Vedení 
Ústeckého kraje je přesvěd-
čeno, že je nezbytné řešit pro-
dej bývalého domova mládeže 
ve shodě s rumburskou radnicí 
a hledat vzájemně přijatelné 

řešení jak v oblasti vlastnictví, 
tak i budoucího využití této 
budovy. V nejbližší době 
zahájí kraj jednání o možném 
odkoupení a dalším využití 
objektu s městem Rumburk. 
Tím by získalo město možnost 
využít objekt pro sociální 
bydlení. 

Aktuální dění v severním 
výběžku Ústeckého kraje, 

ale i dřívější problémy v soci-
álně vyloučených lokalitách, 
sleduje veřejnost velmi často 
v médiích. K řešení svízelné 
situace měst a obcí má pomoci 
nový balíček legislativních opa-



ÚSTECKÝ KRAJ září 20112
Z jednání rady a zastupitelstva

Z 83. jednání Rady Ústeckého kraje:    

Úvěrový rámec na období 2012 - 2015 
  Rada rozhodla O zahájení zadávacího řízení nadlimitní 
veřejné zakázky na služby s názvem „Poskytnutí úvěrového 
rámce pro Ústecký kraj na období 2012 - 2015“ formou 
otevřeného řízení. Úvěr až do výše 800 mil. Kč je určen na 
pokrytí potřeb souvisejících s předfinancováním výdajů 
na realizaci konkrétních projektů, které budou následně 
uhrazeny zadavateli z prostředků EU a SR, včetně projektů 
Regionálního operačního programu. Úvěrový rámec by bylo 
možné čerpat v období od 1. 1. 2012 do 31. 12. 2015 s tím, že 
maximální splatnost je do 31. 12. 2016 

Zpracování rozvojové studie 
 Rada doporučila krajskému zastupitelstvu, aby uložilo 
zajištění zpracování rozvojové studie pro „Specifickou oblast 
05 Mostecko“. Tato oblast je definována Politikou územního 
rozvoje ČR 2008 a zpřesněná při pořizování Zásad územního 
rozvoje Ústeckého kraje.

Krajští zastupitelé jednali 7. září:

  Zastupitelé Ústeckého kraje na zasedání projednali a schvá-
lili řadu důležitých záležitostí. Jedním z podstatných bodů 
bylo schválení balíčku legislativních opatření, který připravil 
Ústecký kraj jako jeden z výstupů konference Společně 
proti extremismu. Balíček podpořili jako účinnou reakci na 
aktuální situaci na Šluknovsku všichni přítomní zastupitelé. 
Dále patřilo jednání informaci o vývoji nezaměstnanosti, kte-
rou přednesl ředitel krajského Úřadu práce Ústeckého kraje 
Oldřich Malý. Přítomní zastupitelé rovněž schválili vznik 
nové příspěvkové organizace v oblasti kultury Zámek Nový 
Hrad v Jimlíně a také druhé kolo dotací z programu prevence 
kriminality, které jsou určené pro města Rumburk a Šluknov. 
Při té příležitosti upozornila jak hejtmanka Jana Vaňhová, tak 
radní Jana Ryšánková, jaký vysoký objem finančních pro-
středků šel v rámci nejrůznějších programů z Ústeckého kraje 
pro oblast Šluknovska. Také z Programu obnovy venkova šla 
do oblasti částka 6,6 mil. Kč, což je v rámci Ústeckého kraje 
nadprůměrná výše, jak upřesnil radní Radek Vonka.
  Mezi další důležité a dlouho očekávané body patřilo vydání 
zásad územního rozvoje Ústeckého kraje. Zastupitelé na 
návrh klubu ČSSD odvolali z funkce člena Rady Ústeckého 
kraje Petra Bendu a zároveň jmenovali nového radního Mar-
tina Kliku.

Ministr dopravy ČR Pa-
vel Dobeš přijel 15. zá-

ří na pozvání hejtmanky do
Ústeckého kraje. Jeho cesta 
začala v Děčíně u remorkéru 
Beskydy, další zastávka byla 
na krajském úřadě, kde se 
hovořilo o dostavbě dálnice 
D8 a financování veřejné 
drážní dopravy. 
 „Jsem ráda, že pan ministr 
přistoupil k problematice do-
pravy komplexně a bavíme se 
tak nejen o silnicích, ale také 
železnici či vodní cestě. Pro 
Ústecký kraj je však stále pri-
oritou dostavba dálnice D8,“ 
zahájila jednání hejtmanka 
Vaňhová.
 Ministr přítomné na hejt-
manství ujistil, že ministerstvo 
dálnici chce v každém případě 
dostavět. Počítá se s tím 
ve všech variantách rozpočtu 
resortu dopravy pro příští rok 
a v případě, že se nepodaří 
dofinancovat dálnici z evrop-
ských fondů, bude dostavěna 
z národních zdrojů. „Pokud 
se nepodaří dálnici dokončit 
v letech 2014 - 2015, zajis-
tíme její dostavbu ze státního 
rozpočtu,“ naznačil ministr 
možný termín dostavby. Aby 
se práce na dostavbě chybějí-
cího úseku D8 mohly naplno 
rozeběhnout, je nutné dokončit 
poslední územní a stavební 
řízení a vydat příslušná po-
volení. Představitelé Ředitel-

ství silnic dálnic, které je inves-
torem dálnice, ujistili, že pečli-
vou přípravou podkladů pro 
chybějící povolení chtějí pře-
dejít možným sporům s eko-
logy. Pokud by například Děti 
Země nová povolení napadly, 
mohl by se termín dokončení 
D8 prodlužovat, což považují 
představitelé kraje za nepřija-
telné.
 Poměrně dobré zprávy Pavel 
Dobeš (na snímku s hejtman-
kou) přivezl k financování 
železniční dopravy. Z původ-
ního předpokládaného úbytku 
státní dotace o 600 milionů 
je aktuálních 300 milionů, 
ke 150 milionovým úsporám 
se zavázaly České dráhy. 
Na jednotlivé kraje by potom 
dopadla nutnost úspor ve výši 
8 - 12 mil. Kč. Také v rychlí-
kové dopravě nebudou škrty 
tak razantní; v Ústeckém kraji 
dojde k omezení v rozsahu 
cca 5 %. Diskuze s ministrem 
se dotkla i možných omezení 
kamionové dopravy a financo-
vání cyklostezek z prostředků 
SFDI. 
 Dalšími hosty při jednání 
hejtmanky s ministrem byli 
kromě radních kraje Radka 
Vonky a Jana Čermáka také 
zástupci ministerstva dopravy, 
Ředitelství silnic a dálnic, 
Státního fondu dopravní infra-
struktury a Správy železniční 
dopravní cesty.

Vyberte ze seznamu maximálně 3 dopravce, se kterým nejčastěji cestujete,
a ohodnoťte jejich služby známkou od 1 do 5 (známka 1 je nejlepší).

Seznam dopravců Ústeckého kraje:
ČSAD Slaný a.s., BusLine a.s. (dříve ČSAD Semily, a.s.), Autobusová doprava s.r.o. Podbořany, 

DP města Děčína, a.s., Veolia Transport Teplice s.r.o., DP měst Mostu a Litvínova, a.s.,
DP měst Chomutova a Jirkova a.s, Autobusy KAVKA, a.s., DP města Ústí nad Labem a.s., 

Autobusy Karlovy Vary a.s., České dráhy, a.s., Vogtlandbahn-GmbH
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Uveďte dopravce ze seznamu

Dále můžete mimo soutěž odpovědět na doplňující anketní otázky:
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Jakým prostředkem nejčastěji cestujete?

regionálními autobusy

městskou hromadnou dopravou

vlakem

ano

ne

Kombinujete druhy
dopravy?

jméno a příjmení:

podpis:*

adresa (ulice, město, PSČ):

telefon:

Jednání dopravní 
obsluhy

Spokojenost

* Podpisem a odevzdáním tohoto anketního lístku udělujete souhlas se zpracováním Vašich osobních údajů a použitím
telefonního čísla v rozsahu a způsobem dle článku 8. podrobných pravidel ankety Dopravce roku 2011.

Pohodlí a čistota
dopravního prostředku

Celkové
hodnocení

✁

Dopravce roku - hlasujte a vyhrajete notebook 
Pokračování ze str. 1
 Cenu odborné poroty vybere 
a předá sbor složený z předních 
expertů v oblasti dopravy a zá-
stupců kraje.
 Loňským vítězem se opět stala 
společnost Autobusy K. Vary, 
čímž obhájila vítězství ročníku 
2009. Vůbec prvním vítězem 
byla v roce 2008 ČSAD Semily. 

Kdo si odnese letošní titul Do-
pravce roku je jen na vás!

Možnosti hlasování:

1. poštou – anketní lístek za-
šlete na adresu Mather PR,
U Průhonu 13, 170 00 Praha 7. 
Obálku označte „DOPRAVCE 
ROKU 2011“.

2. na internetu – www.doprav-
ceroku.cz
3. osobně – na podatelně 
Krajského úřadu Ústeckého 
kraje, na vybraných měst-
ských úřadech, ve vybraných 
stanicích Českých drah nebo
v informačních kancelářích au-
tobusových dopravců.
 Do slosování budou zařazeny 

pouze ty soutěžní lístky, které 
budou řádně vyplněny všemi 
předepsanými údaji. Každá 
osoba může vyplnit pouze 
JEDEN hlasovací lístek. Bližší 
informace o anketě a úplná 
pravidla losování naleznete na 
internetových stránkách

Vítězové soutěže „O nejlepší
regionální výrobek Ústeckého kraje
– Kraje Přemysla Oráče“

Výsledky soutěže o značku
„Regionální potravina Ústeckého kraje“ 

Kategorie I. – Masné výrobky tepelně opracované
Kuřecí šunka pro děti – Z.O.P. a.s. Most - Velebudice
Kategorie II. – Masné výrobky trvanlivé
Komínová pálivá klobása – Varnsdorfské uzeniny s.r.o., Varnsdorf
Kategorie III. –Sýry včetně tvarohu
Čerstvý měkký tvaroh plnotučný – Olga Zajíčková, Braňany
Kategorie IV. – Mléčné výrobky ostatní
Bílý smetanový jogurt plnotučný – Olga Zajíčková, Braňany
Kategorie V. – Pekařské výrobky včetně těstovin
Vícezrnná bageta tmavá – INPEKO, spol. s.r.o., Ústí nad Labem
Kategorie VI. – Cukrářské výrobky včetně cukrovinek
Beránkův čokoládový dort – Robert Beránek, Třebívlice
Mandlové iglů – INPEKO, spol. s.r.o., Ústí nad Labem
Kategorie VII. – Alkoholické a nealkoholické nápoje
Jablečný koncentrát – SEVEROFRUKT a.s. Trávčice
Kategorie VIII. – Ovoce a zelenina 
Kolekce zeleniny – AGROKOMPLEX OHŘE a.s., Bohušovice n. O.
Kategorie IX. – Ostatní
Bůčkovka – Radka Tatíčková, Bělušice

I. kategorie – Masné výrobky
tepelně opracované, vč. uzených mas
Pečené koleno bez kosti – ASTUR-KA, s.r.o., Charvátce
II. kategorie – Masné výrobky trvanlivé
Apetito klobáska – Varnsdorfské uzeniny s.r.o. Varnsdorf
III. kategorie – Sýry včetně tvarohu
Neobsazeno 
IV. kategorie – Mléčné výrobky ostatní
Neobsazeno 
V. kategorie – Pekařské výrobky, vč. těstovin
Řeznický chléb 500 g – APLICA s.r.o., Ústí nad Labem
VI. kategorie – Cukrářské výrobky, vč. cukrovinek
Brusinkový řez – Beatrice Křenovská, Varnsdorf
VII. kategorie – Alkoholické a nealkoholické nápoje
Hrušková pálenka – Olga Syrovátková, Skršín - Chrámce
VIII. kategorie – Ovoce a zelenina v čerstvé nebo zpracované formě
Biovišňový extra džem – Olga Syrovátková, Skršín - Chrámce
IX. kategorie – Ostatní
Knedlík v pohodě – bramborový knedlík 500 g – Bramborárna 
Bukovice, s.r.o., Bukovice

www.dopravceroku.cz

Potraviny z našeho regionu opět získaly ocenění 

Litoměřice - Slavnostní vyhlá-
šení vítězů soutěží „O nejlepší 
potravinářský výrobek Ústec-
kého kraje – Kraje Přemysla 
Oráče“ a „Regionální potra-
vina“ za rok 2011 se odehrálo 
tradičně v rámci zahájení ve-
letrhu Zahrada Čech. Bylo to 
hned v úvodní den 35. veletrhu 

– v pátek 16. září – a i slavnostní 
dekorování vítězů obou soutěží 
– druhého ročníku Potraviny 
a čtvrtého Výrobku – přilákalo 
do amfi teátru Výstaviště Za-
hrady Čech v Litoměřicích 
spousty přihlížejících. Od té 
doby již uběhlo pár dní, léto se 
proměnilo nenápadně v podzim 

a všechny oceněné výrobky 
a potraviny, nejen ty z prvních 
míst, se postupně dostávají 
k vám. Třeba i k zákazníkům 
Severočeských farmářských tr-
hů v Ústí, Mostě, Chomutově, 
Teplicích, Jirkově, Kadani... 
 „Věřím, že i díky těmto 
soutěžím naši regionální vý-

robci a pěstitelé proniknou do 
vašeho podvědomí a získají 
si vaši přízeň. Proč nakupovat 
daleko, když to nejlepší máme 
za rohem, tady v kraji,“ řekla 
při zahájení Zahrady Čech 
hejtmanka Jana Vaňhová. Spo-
lu s ní byli u zahájení a oce-
ňování také náměstek Arno 
Fišera, radní Jana Ryšánková 
a zastupitel Oldřich Bubení-
ček. Nechyběli ani zástupci 
významných institucí, mimo 
jiné například Jan Šlajs z Mi-
nisterstva zemědělství ČR, 
prezident Agrární komory ČR 
Jan Veleba či představitelé 
ovocnářské a zelinářské unie. 
 Náměstek hejtmanky Arno Fi-
šera se ve svém proslovu netajil 
tím, že je pro něj důležitá 
podpora včelařů: „Pokud u nás 
v kraji potkáte včelaře, měli 
byste si ho vážit. Je jich opravdu 
málo a počet stále klesá. Proto 
za Ústecký kraj slibuji, že 
chceme včelařství podporovat, 
abychom ho zachovali.“ 

Náměstek hejtmanky Arno Fišera předává ocenění nejlepším výrobcům

Ministr ujistil o dostavbě dálnice 
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Šluknovsko: Vláda selhala,
Ústecký kraj chce změnu zákonů

Pokračování ze str. 1

V čem se liší vámi navrhované 
změny oproti ostatním?
 Dosavadní úpravy počítají 
s řešením pouze úzkého profi lu 
legislativy a většinou se týkají 
pouze jednoho problému. My
jsme však k problematice při-
stupovali komplexně, se zna-
lostí věci a tzv. odspoda, tedy 
s aktivním zapojením starostů
a terénních pracovníků. Vý-
znamnou částí je novelizace 
zákonné úpravy proti naru-
šování veřejného pořádku. 
V současnosti přehlížené pře-
stupky, jako jsou rušení noč-
ního klidu nebo obtěžování 
sousedů, budou při opakování 
kvalifi kovány jako trestný čin. 
Podobně je tomu i u klasifi kace 
drobných krádeží, které bývají 
nejčastější majetkovou trestnou 
činností v sociálně vylouče-
ných lokalitách a okolí. Vzhle-
dem k časté migraci pachatelů 
počítá návrh také se zřízením 
centrální evidence přestupků, 
kde bude možné sledovat 
skutečný počet prohřešků proti 
občanskému soužití bez ohledu 
na místo pobytu.

Sociálně slabí se ovšem 
zejména na Šluknovsku potý-
kají s problémy i v bydlení. 
Počítá návrh i s novou defi nicí 
sociálního bydlení ve vztahu 
k přidělovaným dávkám?
 Nová legislativa jasně vy-
mezí, co je to sociální bydlení, 
jak určit oprávněnou osobu, 
poradenství v otázkách zajiš-
tění sociálního bydlení, jed-
noznačně stanovuje postup při 
uzavírání nájemních smluv 
a úhrad energií. Zároveň na-

tento celospolečenský problém. 
S určitým optimismem i zado-
stiučiněním sleduji některé par-
lamentní strany, které „vykrá-
dání“ našich návrhů prezentují 
jako „vlastní“ řešení. Samy 
přitom nic nevymyslely.

Nepokoje na Šluknovsku jsou 
velmi zneklidňující, dokážete 
odhadnout budoucí vývoj si-
tuace?
 Bylo jen otázkou času, kdy se 
vyostří napětí, na které dlou-
hodobě upozorňujeme. Na-
ší prioritou je zajistit trvalou 
bezpečnost obyvatel Ústeckého 
kraje. Je naší povinností nalézt 
urychleně řešení zejména pro 
slušné a produktivní občany, 

abychom chránili především 
jejich zdraví a majetek. Je ne-
zbytné ve spolupráci s Policií 
ČR zajistit veřejný pořádek. 
V tomto směru budu apelovat 
na ministerstvo vnitra, aby 
přestalo šetřit na nesprávných 
místech. Již v minulosti jsme 
upozorňovali na zhoršující se 
bezpečnostní situaci v souvis-
losti s uzavíráním obvodních 
služeben a propouštěním poli-
cistů. Obnovení pořádku nasa-
zením speciálních jednotek má 
naprosto opačný efekt, namísto 
šetření budeme muset vycvičit 
specializovanou jednotku, 
avšak bez dobrých nástrojů na 
vymahatelnost práva a kvalit-
ních zákonů se neobejdeme.

Záběr byl pořízen na tiskové konferenci ve Šluknově. Spolu s hejtmankou (uprostřed) jsou na 
snímku zprava: krajský radní Petr Jakubec, starosta Rumburku Jaroslav Sykáček, starosta 
Jiřetína pod Jedlovou Josef Zoser a tajemnice MÚ Šluknov Irena Lukešová. I tady se hovořilo 
o legislativních návrzích a cestám ke zklidnění výbušné situace na severu kraje. 

Program Prevence kriminality 
směřuje zejména na Šluknovsko 

Názory na problém - NEPŘIZPŮSOBIVÍ 
Radek Štejnar, starosta
Jirkova na Chomutovsku

 Je to důsledek nevyváženosti, 
která přišla po pádu totality. 
Změna režimu přinesla obrazně 
řečeno cukr, ale už ne bič. 
Na jedné straně absolutně 
volný trh a svoboda, na druhé 
absence restriktivní složky 
systému. Volání po dodržování 
lidských práv byla dovedena 
k absurdnosti – pachatelé 
drobné kriminality se cítí čím 
dál víc beztrestně. Když vidí 
člověk dodržující zákony, jak se 
mu lumpové vysmívají, vede to 
nutně k jeho frustraci. A když se 
v určité lokalitě tyto problémy 
vystupňují a obyvatelé mají 
pocit, že jejich problémy nikoho 
nezajímají, je logické, že dojde 
k výbuchu hněvu. Navíc to 
má další nebezpečný aspekt 
– těchto nálad zneužívají extré-
misté. Stát pak těmto naštvaným 
lidem „pomůže“ tím, že na ně 
nasadí těžkooděnce. Doufám, 
že nynější legislativní iniciativa 
Ústeckého kraje bude ve světle 

posledních událostí úspěšnější. 
V Jirkově máme početnou 
romskou komunitu, jejíž větší 
část tu žije už desítky let. Spolu-
práce s ní je historicky na dobré 
úrovni a soužití téměř bezpro-
blémové. Pak je menšina těch, 
kteří se přistěhovali v nedávné 
minulosti, a ti jsou zdrojem 
většiny problémů. Celkově však 
naštěstí situace u nás není tak 
dramatická jako na Šluknovsku, 
takže dosud nebylo třeba přijí-
mat nějaká mimořádná opatření.

Jaroslav Sykáček,
starosta Rumburku,
senátor Parlamentu ČR
 Problémy, které v Rumburku
a hlavně ve Varnsdorfu vy-
eskalovaly díky několika rasi-
stickým útokům proti členům 
majoritní společnosti, jen po-
ukázaly na hloubku dávno ne-
řešených a zanedbávaných pro-
blémů celé společnosti. Jsem 
přesvědčen, že naprosto ob-
dobná situace je ve všech 
okrajových částech republiky, 
a že je jen otázkou času, kdy se 
něco podobného přihodí i jinde. 
Je nejvyšší čas, aby vláda už 
konečně něco udělala s problé-
mem nepřizpůsobivých osob, 
s kriminalitou, demotivujícím 
systémem štědrých sociálních 
dávek a s nezaměstnaností. Je
však důležité říci, že tyto 
problémy nevyvěrají z rasové 
nenávisti, jak se snaží někteří 
pseudohumanisté tvrdit. Jedná 
se jen o zlobu lidí na příživníky 
a kriminálníky z jakékoliv 
komunity a jakékoliv rasy, kteří 

slušným a pracujícím lidem 
z jakékoliv komunity a jakéko-
liv rasy, otravují život, ruší jejich 
klid a ohrožují bezpečnost. 
Rasismus není Čechům vlastní 
a už vůbec není vlastní lidem ze 
Šluknovského výběžku.

Martin Klika, radní Ústeckého 
kraje, zastupitel Litvínova
a ředitel tamní městské policie
 U nás jsme měli spoustu 
problému s nepřizpůsobivými 
občany, hlavně v části Litví-
nova, v Janově. Zintenzívnili 
jsme kontroly v problémových 
lokalitách, v hernách, ve vý-
kupnách železného šrotu a po-
dobně. Starostům nahoře na
Šluknovsku také doporučuji, 
aby přešli na vyplácení dávek 
v hmotné nouzi kombinova-
nou formou. Část v penězích 
a část v poukázkách, kterými 
lze platit jen v přísně vybra-
ných prodejnách a službách. 
Rozhodně se musí koordinovat 
postup samospráv s policií 
a ne obtěžovat starousedlíky, 
ale zaměřit se hlavně na nově 
příchozí z ubytoven, kde platí 
nekřesťanské peníze a přede-
vším oni jsou jádrem tamního 
sociálního problému, řeknu-li 
to kulantně. A ti „podnikatelé“ 
a vlastníci ubytoven jsou další 
temná skvrna severu Čech. 
Jako nový radní kraje hodlám 
iniciovat urychlenou aktualizaci 
studie o sociálně vyloučených 
lokalitách, já jim říkám pro-
blémové. Je jich určitě už víc, 
i nové v dalších městech, vždyť 
ono mapování je z roku 2003!

Obec Projekty podpořené Typ projektu Dotace  Rok 

Rumburk Žijeme spolu  sociální 36 000 2009
 Pryč z města sociální 24 000
 Někdy běžet nestačí info 25 000 2010
 SKATEPARK sociální 428 000
 Začínám znovu sociální 42 000
Celkem dotace   555 000

Varnsdorf Nízkoprahové centrum pro děti a mládež sociální 160 000 
2009 - rozšíření nabídky volnočasových aktivit

 „Kdo si hraje, nezlobí“ sociální 40 000
 „Chceme si hrát a nové věci poznávat“ sociální 70 000 2010
 Víkendové poznávací pobyty sociální 57 000 2011
Celkem dotace   327 000

Šluknov Zážitkový tábor pro děti z vyloučených sociální 110 000 2011
 lokalit a podpora navazujících služeb

Krásná Lípa Zapojení neorganizované mládeže sociální 118 000 2010
 do činnosti T-klubu, vybavení
 Prevence kriminality Krásná Lípa sociální 60 000 2011
Celkem dotace   178 000
Dotace do Šluknovského výběžku celkem    1 060 000     tj. 10% z celkové fi nační „kapacity“ programu

Dotace v programu Prevence kriminality v Ústeckém kraji 2009 - 2011

  11 259 000 10 629 000
 2009 4 147 000 4 075 000
 2010 4 515 000 4 073 000
 2011 2 597 000 2 481 000
 2008 3 598 000 3 598 000
   14 227 000

Pozn: V letech 2009 až 2011 poskytlo MV ČR
na program Prevence kriminality v ÚK
celkem k dispozici:

Pozn.: Města Rumburk a Šluknov jsou pro rok 
2011 zařazena do 2. kola Programu prevence 
kriminality MV ČR na základě nominace kraje

Přiděleno
krajem

přechodný rok

V souvislosti s nedávnými 
událostmi ve šluknov-

ském výběžku vyslovila některá 
média otázku, zda Ústecký kraj 
dostatečně pomáhá obcím, kte-
ré se v této oblasti potýkají 
s vysokou kriminalitou, jejímiž 
aktéry jsou převážně obyvatelé 
tamních ghett. Nejen morálně, 
metodicky, ale i fi nančně. 
Kromě balíčku legislativních 
opatření, po němž starostové 
již několik let volají, krajské 
zastupitelstvo na svém zářijo-
vém jednání schválilo poslední 
letošní žádosti z Programu 
prevence kriminality. Za dobu 
tří let existence programu, kdy 
peníze z ministerstva vnitra 
kraj přerozděluje obcím, zís-
kaly obce ve výběžku úhrnem 
1 milion korun, konkrétně 
Rumburk 555 tisíc, Varnsdorf 
327 tisíc, Šluknov 110 tisíc 
a Krásná Lípa 178 tisíc korun. 
Peníze z programu lze čerpat 
na preventivní programy pro 
sociálně vyloučené lokality, 
na aktivity pro děti a mládež, 
asistenty prevence kriminality, 
vybavení městské policie a ji-
né. Peníze z programu nebyly 
v prvním kole vyčerpány, takže 
kraj vyhlásil druhé kolo. Záleží 
tedy pouze na obcích, kolik a ja-
ké projekty si připraví. Letos 
také Ústecký kraj doporučoval 
dvě města do druhého kola pro-
jektu Úsvit ministerstva vnitra. 
Z celého kraje byly vybrány 
dvě lokality, a to Šluknov 
a Rumburk, města dohromady 
získala 560 tisíc korun. Kromě 

prevence kriminality fi nancuje 
kraj ze svého rozpočtu Program 
specifi cké primární prevence 
ve školách. Zde získal okres 
Děčín na 16 projektů škol 200 
tisíc korun.

 Kraj se věnuje Šluknovsku, ale 
i dalším sociálně vyloučeným 
lokalitám, kterých je v našem 
regionu celkem 63, tedy nej-
více v rámci České republiky, 
i podporou sociálních služeb. 
Kromě standardního dotačního 
programu z krajského roz-
počtu, kde nejen města a ob-
ce, ale především neziskové 
organizace předkládají své pro-
jekty, se Ústecký kraj již 
před několika lety zapojil do 
získávání evropských peněz 
pro rozvoj sociálních služeb. 
Nutno říci díky osvícenému 
přístupu krajských úředníků. 
Prostřednictvím těchto fi nancí, 
které v souhrnu již dosahují 
částky 340 milionů korun, jsou 
v regionu podporovány služby 
primární prevence jak pro 

zdravotně postižené, tak pro 
obyvatele problémových loka-
lit. V rámci těchto evropských 
fi nancí byly na Šluknovsku 
podpořeny sociální služby v ob-
jemu 45 milionů korun. Jedná 
se mimo jiné o azylové domy, 
nízkoprahová zařízení pro děti 
a mládež, sociálně aktivizační 
služby pro rodiny s dětmi, 
terénní programy v problémo-
vých lokalitách. Z výše uvede-
ných čísel vyplývá, že fi nanční 
podpora Šluknovsku rozhodně 
není zanedbatelná a že si kraj 
uvědomuje potřebu rozvoje so-
ciálních služeb zde jako dlou-
hodobých opatření ke zmírnění 
sociálního napětí. Zda si to uvě-
domuje i stát, potažmo vláda,
o tom lze úspěšně pochybovat. 
Jak jinak si lze vysvětlit, že 
ministr Drábek objem fi nancí 
do sociálních služeb každo-
ročně snižuje, v letošním roce 
krajům dokonce sdělil, že mini-
sterstvo ve svých výpočtech 
udělalo chybu a další evropské 
peníze na zajištění služeb, 
které např. i ve Šluknovském 
výběžku nově vznikly, prostě 
nemá. Ministerstvo vnitra 
v rámci celoplošných škrtů 
chystá rušení policejních slu-
žeben, někde dokonce i v pro-
blémových lokalitách. Policej-
ní posily z regionu jednou ode-
jdou, ostatně každému je jasné, 
že se jedná o pouze krátkodobé 
opatření. Jak se zdá, ta dlouho-
dobá vláda příliš neřeší.    

Jana Ryšánková,
radní Ústeckého kraje

Hejtmanka Jana Vaňhová dne 19. září podepsala průvodní 
dopis adresovaný předsedkyni Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR Miroslavě Němcové k balíčku legislativních 
změn. Protesty na Šluknovsku přistihly vládní politiky 
nepřipravené, což svědčí o letité vládní lhostejnosti k této 
problematice. To, o čem někteří ministři nyní říkají, že by 
se mělo udělat a legislativně upravit, Ústecký kraj zasílá do 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR již hotové v paragra-
fovém znění.

vrhujeme i úpravy v otázce 
provozování loterijních a ha-
zardních her nebo sázek, ná-
vrh počítá s rozšířením pravo-
mocí jednotlivých měst a ob-
cí zejména v souvislosti s re-
gulací počtu a umístění heren 
a loterijních a video terminálů 
a také se zpřísněním podmínek 
pro jejich provozování.

Jaká řešení přinese balíček 
pro postižená města a obce?
 Jedná se především o posílení 
pravomocí obcí, které budou 
moci rozhodovat o umístění 
heren, regulaci přistěhovalectví 
do obcí, budou moci využívat 

příjemce sociálních dávek na 
veřejně prospěšné práce a se 
vznikem celostátního registru 
přestupků získají přehled 
o tom, jakým způsobem na-
kládat s pachateli přestupků. 
Pokutovaní budou mít možnost 
odpracovat si peněžité tresty 
opět veřejnými pracemi.

Myslíte si, že máte šanci uspět 
s tímto návrhem v parla-
mentu?
 Pevně věřím, že tento návrh 
získá všeobecnou podporu. Jed-
ná se o výsledek dlouhodobého 
a systematického přístupu, jak 
dlouhodobě a efektivně řešit 
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Děčín - Hejtmanka Jana Vaň-
hová a krajští radní Petr Jakubec 
a René Budjač byli u zahájení 
provozu nově postavené haly 
pro výuku truhlářů na Střední 

škole řemesel a služeb v Děčíně. 
Hala s vybavením, novými 
elektrorozvody a příjezdovou 
komunikací stála 39 mil. Kč, 
které investoval Ústecký kraj.

 Jak v úvodu řekla paní hejt-
manka, pro Ústecký kraj je 
zásadní podpora zejména škol-
ství s technickým zaměřením 
a řemeslných oborů, protože 
právě po nich je poptávka 
na trhu práce. Ředitel školy 
Milan Soukup informoval, že 
úbytek počtu žáků na škole, 
která se také může pyšnit 
titulem Páteřní škola ÚK, byl 
v denním studiu minimální 
a v oboru truhlář se na ní učí 75 
žáků. Hala je rozdělena na část 
s hlučným provozem, strojov-
nu vzduchotechniky, stříkárnu 
a hlavní výukovou část. V pří-
stavbě je také kancelář mistrů, 
technická místnost a sociální 
zázemí. Zhotovitelem byla 
Stamo Děčín spol. s r.o.

Výškov - Za dvanáct měsíců 
byl kompletně zrekonstruován 

most na silnici II/250 ve správě 
Ústeckého kraje, a to na katas-
tru obce Výškov na Lounsku. 
Komunikace vede přes elektri-
fi kovanou železniční trať mezi 
Počerady a Postoloprty. Nákla-
dem přes 47 milionů jej pořídil 
jako investor a správce komu-
nikace Ústecký kraj. Během 
prací byla zvolena zcela nová 
technologie výstavby, namísto 
repase betonových konstrukcí 
byl nakonec postaven monto-
vaný tenkostěnný most. Je ze 

železobetonu, má klenbovou 
konstrukci a následně bylo 
těleso komunikace dosypáno 
zeminou. Most je prakticky 
bezúdržbový a jeho součástí 
jsou i nové chodníky pro pěší, 
osvětlení a vede jím nový 
vodovod pro zmíněnou obec.
 Most slavnostně uvedl do 
provozu ve čtvrtek 8. září Jiří 
Šulc, radní Ústeckého kraje pro 
dopravu a silniční hospodářství 
a poslanec Parlamentu ČR 
spolu s dalšími hosty.

Ústí nad Labem - Na zasedání 
Bezpečnostní rady Ústeckého 
kraje předala v pondělí 19. září 
hejtmanka Jana Vaňhová auto-
matické externí defi brilátory, 
které putují k vybraným slož-
kám Integrovaného záchran-
ného systému kraje – k policis-
tům, záchranářům a hasičům. 
Díky nim bude poskytování 
první pomoci mnohem rych-

lejší a efektivnější. Dvanáct 
jich získala Policie Ústeckého 
kraje, 2 záchranáři a 1 hasiči. 
Dohromady stály 0,5 milionu 
korun. Nové defi brilátory bu-
dou zaneseny do centrálního 
monitorovacího systému, který 
umožňuje efektivně využívat 
dostupné jednotky s potřeb-
ným přístrojem na záchranu 
osob. Dispečink bude mít 

přehled, která jednotka s defi b-
rilátorem je nejblíže místu 
nehody či osoby, která potře-
buje rychlou první pomoc. Dle 
ředitele ZZS ÚK Ilji Deyla je 
právě včasný zásah klíčový pro 
přežití osoby. Navíc nejčastější 
příčinou smrti v Ústeckém 
kraji bývá infarkt. I kvůli tomu 
externí defi brilátory složky 
IZS ÚK uvítaly. 

Děčín - Komenského náměstí 
v Děčíně je plné škol. Jednou 
z nich je Evropská obchodní 
akademie, tedy krajská škola. 
Nedávno dostali žáci do uží-
vání novou tělocvičnu, která 
tu moc chyběla. Součástí stav-
by za 52 mil. Kč, která by-
la fi nancována z větší části 

z prostředků Regionálního 
operačního programu regionu 
soudržnosti Severozápad, tedy 
z peněz Evropské unie, byly 
také rekonstrukce suterénu 
historické budovy z 19. století, 
šaten a sociálních zařízení. 
Nová tělocvična se vměstnala 
na nádvoří školy a jak řekl při 

slavnostním otevření ředitel 
školy Jiří Petrášek, budou 
ji využívat také žáci dalších 
škol, o tréninky v ní projevili 
zájem extraligoví basketbalisté 
Děčína, badmintonisté či hráči 
volejbalu a na své si v době 
mimo vyučování přijde i veřej-
nost této části města. Pásku 
stříhali přímo na palubovce, 
jíž vévodí znak EOA, krajský 
radní Petr Jakubec, primátor 
města Děčína František Pelant, 
ředitel školy i zástupci dodava-
telských fi rem. Tou hlavní byla 
Stavebně obchodní společnost 
ABC z Chomutova.  

Hala pro pětasedmdesát truhlářů

Unikát ve Výškově

Defi brilátory urychlí první pomoc

Tělocvična pro středoškoláky,
baskeťáky i veřejnost

Hovoří Jiří Šulc

Zleva zástupce hejtmanky Pavel Kouda,
Jana Vaňhová a Ilja Deyl

Při prohlídce zázemí nové tělocvičny
jsme vyfotografovali radního P. Jakubce
(vlevo) a ředitele EOA J. Petráška

Regionova Ústecký kraj
pod novým výškovským mostem

Aktuality • Informace
O dopravě po Labi  O dopravě 
po Labi jednali na děčínském 
zámku odborníci z oblasti do-
pravy a chemického průmyslu, 
aby se společně zabývali na semináři mezinárodního projektu 
ChemLog problematikou využití řeky Labe pro dopravu che-
mických látek. Ústecký kraj zde prezentoval člen Zastupitelstva 
ÚK Jaroslav Foldyna. 
Firma a Živnostník roku   Na špici byznysu v Ústeckém kraji 
se probojovaly firma Enlogit zabývající se IT službami z Ústí 
n. L. a majitelka CK se zaměřením na školní kolektivy Marcela 
Schürgerová z Roudnice n. L.  Vítězové 6. ročníku soutěží Voda-
fone Firma roku 2011 a Era Živnostník roku 2011 postupují 
do celorepublikového finále. Akci podpořil Ústecký kraj.
Ocenění od COT business   Letos v lednu Velká cena 
cestovního ruchu za nejlepší turistický portál, v květnu první 
místo za turistické mapy na festivalu TOURMAP a do třetice 
teď v září  ocenění za mimořádný projekt v cestovním ruchu 
od odborného časopisu COT business. Redaktoři tohoto 
časopisu mluví o Bráně do Čech jako o „výjimečném projektu 
na výsluní pozornosti“.
Nejmenší atleti ve
Štětí   Po závodech 
Atletiky pro děti 
v Lounech, Ústí nad 
Labem, Chomutovu 
a Děčíně se poslední letošní klání nejmenších a začínajících atletů 
chystá do Štětí. Tam bude už v pátek 30. září a uzavře tak druhý 
ročník projektu Ústeckého kraje a Českého atletického svazu.
Soutěžte s aeROPlanem!  Regionální operační program 
Severozápad podpořil dotacemi z evropských fondů v Ústec-
kém a Karlovarském kraji již bezmála 300 projektů. Vyberte 
z dokončených projektů ten nejzajímavější a zúčastněte se 
soutěže o vyhlídkový let a řadu dalších cen. Hlasovat můžete 
na stránkách www.aeroplanem.cz. Soutěž probíhá ve třech 
kolech od 1. 9. do 30. 11. 2011.

Ústecký kraj - V pátek 9. září 
se v průmyslové zóně Triangle 
na Žatecku uskutečnilo setkání 
hejtmanky se zástupci investorů, 
kteří dokončují v zóně výstavbu 
nových závodů. Jednání se 
zúčastnil vedle Jany Vaňhové 
rovněž její náměstek Arno 
Fišera, představitelé fi rem John-
son Controls, Solar Turbines 
a Gestamp a rovněž zástupci 
agentury CzechInvest.
 V zóně Triangle hosty přiví-
tala ředitelka závodu Johnson 
Controls Lenka Čížová, která 
přítomné hosty provedla bu-
doucími výrobními prostory 
závodu. Na společném setkání 

tří nových investorů shrnula 
v úvodu hejtmanka vývoj zóny 
Triangle. „Triangle je dnes 
nejdynamičtěji se rozvíjející 
průmyslovou zónou z celkem 
pěti strategických průmyslo-
vých zón ČR. Leží na pomezí 
tří okresů – Chomutova, Mostu 
a Loun – a tím je dána její velice 
dobrá dopravní dostupnost,“ 
řekla mj. hejtmanka.  
 Z celkové využitelné plochy o 
výměře 364 ha je nyní k dispo-
zici zhruba 157 ha pozemků pro 
realizaci zahraničních i tuzem-
ských investičních záměrů ze-
jména z oblastí zpracovatelského 
průmyslu, technologických cen-

ter nebo výzkumu a vývoje. 
Dalších 64 ha je rezervou pro 
případný následný rozvoj. Sou-
časné závody tady nabízejí více 
než 700 pracovních míst.
 Profi l společnosti Johnson 
Controls a plány závodu v zóně 
prezentoval ředitel pro Evropu 
Wolfgang Engelhardt. Výroba 
plastových součástí automobilů 
zde začne příští rok v létě 
a práci zde nalezne přes 200 
zaměstnanců. Společnost Solar 
Turbines představil fi nanční ře-
ditel Kevin Wilkinson. Závod 
v žatecké zóně zaměstná 450 

osob a budou se zde opravovat 
plynové turbíny z Evropy i od-
jinud. Závod společnosti Ges-
tamp přiblížil personální ředitel 
David Kyncl. Výroba kovových 
součástí automobilů zde začne 
počátkem roku 2012.
 U kulatého stolu se potom sešli 
představitelé kraje, investorů 
z Triangle i zástupci středních 
škol a úřadů práce. Hovořilo se 
o vzdělávací nabídce středních 
škol ve spádové oblasti zóny, 
o vyhledávání kvalifi kovaných 
pracovníků a obecně o zaměst-
nanosti v této části kraje.

Noví investoři na Triangle nabídnou práci!

Představitelé společnosti Johnson Controls Lenka Čížová 
a Wolfgang Engelhardt odpovídali také na dotazy novinářům
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Napínavé soutěže děčínské Atletiky pro děti

Dny evropského dědictví 
zahájeny poprvé kraji

Pivní sláva na Žatecké Pivní sláva na Žatecké 
dočesnédočesné

Pochodování – směr UNESCO!

Děčín - Projekt Staň se atle-
tickou nadějí Ústeckého kraje 
v rámci Atletiky pro děti je 
společnou akcí Českého atletic-
kého svazu a Ústeckého kraje. 

Osm netradičních disciplín si 
děti vyzkoušely na stadionu 
v Děčíně - Podmoklech.
 Atletika pro děti má mezi 
dětmi z mateřských škol a nej-

nižších ročníků škol základních 
vzbudit zájem o atletiku. Na 
dohled od děčínského zámku 
soutěžilo několik set nejmenších 
sportovců. Házeli, skákali a bě-
hali a pro všechny byl kromě 
hezkého dopoledne odměnou 
diplom a drobné dárky od 
pořadatelů. Řada z nich si také 
odnesla z pátečního dopoledne 
podpisy slavných a známých 
sportovců, třeba basketbalistů 
z extraligového BK Děčín, 
od místních hokejistů nebo 
reprezentantů ČR skikrosaře 
Tomáše Krause a diskařky Věry 
Pospíšilové - Cechlové.
 I v Děčíně  dostal další oddíl 
speciální atletickou sadu pro-
jektu Atletika pro děti. Radní 
kraje Petr Jakubec, který má 
v gesci vedle školství také 
mládež a tělovýchovu, předal 
za účasti náměstka děčínského 

primátora Pavla Sinka sadu 
náčiní atletickému oddílu SK 
Děčín, o.s. Převzal ji předseda 
oddílu Jaroslav Calta, který 
rovněž  dostal od představitelů 
Severočeských vodovodů a ka-

nalizací BioGRANT VEOLIA 
v hodnotě 40.000 Kč od spo-
lečnosti Veolia Voda ČR na 
nápravu škod po povodních, 
konkrétně na osazení zeleně na 
sportovištích. 

Hřensko - Pochod pro podporu 
iniciativy za zapsání krajiny 
Sasko – českého Švýcarska na 
seznam chráněného přírodního 
dědictví UNESCO proběhl 
v sobotu 10. září. Mezi 150 
nadšenci, turisty a výletníky 
nechyběli ani starostové měst 
a obcí v Sasku, krajský radní 
pro regionální rozvoj a cestovní 
ruch Radek Vonka a jeho host, 
ministr životního prostředí 
Tomáš Chalupa.
 Účastníci pochodu, kteří 
dorazili vlakem od Ústí nad 
Labem nebo Pirny a přes 
Labe se dostali místním pří-
vozem, nejprve prošli podél 
řeky Kamenice celé Hřensko 
a ofi ciálně byl pochod zahájen 

u rozcestí Tři prameny. Tam 
také iniciátor pochodu Klaus 

Fiedler ocenil počet účastníků 
pochodu, který saské samo-

správy vnímají jako protestní, 
a také řekl: „Věřím, že přítom-
nost českého ministra vyslala 
Tillichově vládě jasný signál, 
jak vážně myšlenku zápisu do 
UNESCA bereme.“ Narážel 
tak na fakt, že ke snaze o zápis 
se saská zemská vláda staví 
zatím spíš vlažně.
 „Musíme se zajímat také 
o přírodní dědictví a zintenzív-
nit jeho ochranu. Ústecký kraj 
proto dlouhodobě podporuje 
snahu o zápis Českého i Sas-
kého Švýcarska na listinu 
UNESCO,“ připomněl Radek 
Vonka. Ministr životního pro-
středí Tomáš Chalupa si na 
účast našel čas ve svém nabi-
tém programu. Ocenil snahu 

místních, nicméně upozornil 
i na úskalí takového zápisu.
„V dnešní době není nic za-
darmo, zápis na listinu přírod-
ního dědictví UNESCO není 
beznákladová záležitost. Vní-
mám ale dnešní pochod jako 

proklamaci vašich ambicí. Aby 
snaha nakonec byla úspěšně 
završena, je potřeba k tomu 
přistupovat s chladnou hlavou 
a všechny kroky pečlivě připra-
vit a prodiskutovat,“ upozornil 
ministr Chalupa.

Ministr Tomáš Chalupa (vpravo) s Radkem 
Vonkou pod Pravčickou bránou, symbolem 

celého Českého Švýcarska…

Petr Jakubec (vpravo) předává sadu atletického 
náčiní do rukou předsedy oddílu Jaroslava Calty

Účastníky „pochodu do UNESCO“
na nábřeží řeky Kamenice v Hřensku

Žatec - Nádherné letní počasí 
přilákalo do královského města 
Žatce tisíce návštěvníků zdejší 
Dočesné. Nešlo jen o místní, 
ale lidi z celé České republiky 
a nutno dodat, že tento region 
Ústeckého kraje v destinaci 
Dolního Poohří se podílí 
na stoupajícím turistickém 
ruchu tady na severu Čech. Jak 
připomněla v úvodním slovu 
na hlavní tribuně hejtmanka 
Jana Vaňhová, patří Dočesná 
k jedněm z nejvýznamnějších 
akcí, které pomáhají cestovnímu 
ruchu, regionu a proto také ji 
Ústecký kraj podporuje.
 Navštívili jsme 54. Žateckou 
Dočesnou s fotoaparátem, 
jenom pivo jsme neochutnali 
ani jediné (a že jich tu bylo!), 
přece jen z krajského města je 
to do Žatce pěšky dost daleko…
Podívejte se s námi na atmosféru 

Žatec - Královskému městu 
Žatci se dostalo pocty být prv-
ním městem Ústeckého kraje, 
v němž byly 10. září  celostátně 
zahájeny Dny evropského 
dědictví, které se již dlouhou 
řadu let slaví v 38 evropských 
zemích.  Akci propagující nejen 
město chmele, dobrého piva 
a skvostů architektonických 
a kulturních památek, ale celý 
Ústecký kraj, pořádá Sdružení 
historických sídel Čech, Moravy 
a Slezska, jehož členem je Žatec 
od roku 1991, tedy od založení 
sdružení, už padesát let je měst-
skou památkovou rezervací. 
Poprvé byly tedy zahájeny 

Dny evropského dědictví tady 
na severu Čech. Ne náhodou, 
je to uznáním práce Žatce 
v obnovování historických sídel 
a jejich navracení životu lidí. 
Žatečtí si sami mohli vybrat 
hlavní motiv letošního ročníku 
a s ohledem na slávu Chrámu 
chmele a piva a jeho unikátního 
Chmelového majáku doporučili 
téma Památky – tvůrci panora-
matu našich měst a městeček. 
 Národního zahájení Dnů ev-
ropského dědictví, které se
uskutečnily na mnoha zají-
mavých místech po celé zemi 
a samozřejmě i v našem kraji 
ve dnech 10. - 18. září, se 

na žateckém Náměstí Svobody 
zúčastnili hejtmanka Jana Vaň-
hová, ministr kultury ČR Jiří 
Besser, starostka hostitelského 
města Žatce Eva Hamousová 
a vedle dalších hostů také Ivo 
Rubík, předseda Sdružení his-
torických sídel Čech, Moravy 
a Slezska. 
 Součástí dopoledního zahájení 
bylo rovněž udílení čtyř titulů 
Nositele tradice lidových řeme-
sel, který má nyní 49 řemeslníků 
a lidových tvůrců, křest pub-
likace Industriální topografi e 
ČR – Ústecký kraj nebo uvedení 
nejnovější knihy o památkách 
zemí Visegradské čtyřky. 

Hejtmanka Jana Vaňhová (vpravo) spoluzahajovala celostátní Dny evropského dědictví. Ministr 
Jiří Besser je zcela vlevo.

Ústí nad Labem - Počátkem 
září oslavilo Centrum robo-
tické chirurgie v Masarykově 
nemocnici v Ústí n. L., která je 
součástí Krajské zdravotní, a.s., 
tříleté výročí existence. Dnes 
má dva robotické systémy da 
Vinci. Toto špičkové operační 
pracoviště vám představíme 
v říjnovém vydání našich novin. 

Krajské roboty zachraňují životy

letošní oslavy chmele a piva. 
Bylo sobotní odpoledne 3. září,  
ale Žatec čekal na své návštěv-
níky i vpodvečer a dokonce 
i pozdě v noci. Všeho tu bylo 
dost – zábavy, zpěvu, piva, 
občerstvení, atrakcí jak na pouti, 
příjemného léta i hudby. Třeba 
na hlavním pódiu, tedy RWE 
scéně na Náměstí Svobody, se 

ukázala v plné parádě legenda 
českého big beatu – skupina 
Olympic s Petrem Jandou. 
Koncertovali také BSP, což je 
zkratka příjmení hlavních pro-
tagonistů – O. Baláže, K. Stři-
havky a M. Pavlíčka. Na druhé 
scéně u autobusového nádraží se 
představily i skupiny Beautifull 
Cafi llery ze Žatce, Torr i další.
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GALERIE MODERNÍHO
UMĚNÍ V ROUDNICI N. L.
Učitel a žák – Jiří Sopko a Pavel 
Šmíd, do 30. října. Nový cyklus, 

který je založen na originální 

mezigenerační konfrontaci umě-

leckých názorů.

Koncert Stamicova kvarteta, 

6. října v 17 hod.

Co nebylo přijde, co bývalo 
není, 25. října v 17 h. – z prosto-

národních písní a balad K. J. Er-

bena u příležitosti 200. výročí 

narození.  

OBLASTNÍ MUZEUM
V CHOMUTOVĚ
Otisky slov, do 29. října. Výstava 

připravená ke 100. výročí naro-

zení dr. Ericha Kellera. Obrazy 

Petera Fischerbauera a Iris Ha-

klové inspirované texty slavného 

chomutovského rodáka. 

OBLASTNÍ MUZEUM
V LITOMĚŘICÍCH
Hra prostoru a tvaru, do 27. lis-

topadu. Výtvarná výstava Anny 

Chmelové a Kamily Housové 

– Mizerové. 

OBLASTNÍ MUZEUM
V LOUNECH
Grác 2011, do 13. listopadu. 

Výstava obrazů pražského vý-

tvarníka Miroslava Pankráce ml.

Sluneční hodiny, do 20. lis-

topadu. Výstava o slunečních 

hodinách na Lounsku. 

REGIONÁLNÍ MUZEUM
V TEPLICÍCH
Ve znamení Viléma Tella, do 

13. listopadu. Významnou sou-

část historické sbírky teplického 

muzea tvoří střelecké terče, 

většinou malované, pocházející 

z větších měst bývalého okresu – 

z Teplic, Bíliny a Krupky.  

SEVEROČESKÁ VĚDECKÁ
KNIHOVNA V ÚSTÍ N. L.
Petr Minka, do 17. ledna. Výstava

grafi ky a exlibris ve V. Hradební.

OBLASTNÍ MUZEUM
V DĚČÍNĚ
Muzeum děkuje, do ledna 2012. 

Muzejní přírůstky od dárců.

Křižovatky výtvarného umění, 
do 6. listopadu – ze sbírek po-

bočky muzea ve Varnsdorfu.

Kulturní pozvánky

Tajenka křížovky ze srp-
nových krajských novin: 

Kde se uskuteční již čtvrté 
celokrajské dožínky? Odpo-
věď: Byly 10. září v Peruci na 
Lounsku. Pět vylosovaných vý-
herců z téměř osmi set „lušti-
telů“: Olga Gurská z Povrlů, 
Miluše Saidlová z Polep, Mgr. 
Hana Urbancová z Mělníka 
- Mlazic, Oldřich Vondráček 
ze Štětí a Jarmila Pospíšilová 
z Olešnice, p. Ústí n. L. Všem 
blahopřejeme; ceny dostanou 
výherci poštou. I dnešní křížovka 

má v tajence otázku, na kterou 
najdete odpověď v některém 
z našich článků. Pošlete nám 
nejen tajenku, ale i odpověď! 
Vaše maily a korespondenční 
lístky čekáme do středy 19. říj-
na. Adresa: Krajský úřad Ústec-
kého kraje, odbor kancelář hejt-
mana, odd. tiskových informací, 
Velká Hradební 3118/48, 400 02
Ústí nad Labem, elektronickou 
poštu adresujte na sebesta.z@
kr-ustecky.cz. Přidejte heslo 
„Křížovka“; i v mailech uvádějte 
úplnou adresu! 

Křížovka o ceny

Fotokvíz
Pro začátek se podíváme na 

vyhodnocení z minulého 
fotokvízu. Správná odpověď 
byla, že měšťanský dům na 
fotografi i se nachází v Libo-
chovicích na Kerkově nábřeží. 
Z došlých odpovědí jsme vylo-
sovali tři výherce, kteří od nás 
dostanou drobné dárky. Mohou 
se na ně těšit Jitka Ročková 
z Teplic, Tomáš Fridrich 
z Mostu a Martina Benešová 
z Libochovic. Předmětem dneš-
ního fotokvízu je barokní bu-
dova, která od svého postavení 
slouží stejnému účelu. Objekt 
postavený v 18. století, s dvěma 
polokruhovými vjezdy a lise-
novými rámci, je od pohledu 
fortelnou stavbou a dává tušit 
poměrně rozsáhlé hospodářské 
zázemí. Nicméně se však ne-
jedná o statek a budovu byste 
nalezli uprostřed jedné z obcí 

střední části našeho kraje. 
Jejímu vlastníkovi – římskoka-
tolické farnosti – byla na nutnou 
opravu a přeložení střechy 
objektu, který je chráněn jako 
kulturní památka, poskytnuta 
dotace z Programu na záchranu 
a obnovu kulturních památek 
Ústeckého kraje pro rok 2011 
ve výši 300 tis. Kč, přičemž cel-
kové náklady na obnovu střechy 
dosáhly 430 tis. Kč. Poznáte 
o jakou budovu se jedná a ve 
které obci se nachází?
 Správné odpovědi posílejte 
do středy 19. října na adresu: 
Krajský úřad Ústeckého kraje, 
odd. tiskových informací, 
Velká Hradební 48, 400 02 
Ústí n. L. nebo na: ticha.a@
kr-ustecky.cz. Heslo: fotokvíz. 
Nezapomeňte i do mailu napsat 
svou adresu pro případné 
zaslání výhry. 

Skvělý Ústecký půlmaratón 
Ústí n. L. - Historicky první 
Ústecký půlmaratón se běžel 
v neděli 18. září v krajském 
městě za podpory Ústeckého 
kraje, za velké divácké pozor-
nosti a za účasti špičkových 
běžců, ale také za deště. Počasí 
však neodradilo ani hejtmanku 
Janu Vaňhovou a jejího ná-
městka Arna Fišeru od odstar-
tování závodu a dekorování 
vítězů. Půlmaratón se konal pod 
jejich záštitou.
 Trasa ústeckého půlmaratónu 
vedla centrem Ústí nad Labem, 
část závodu běžci absolvovali 
po cyklostezce a také se proběhli 
ústeckou Spolchemií. Hlavnímu 
půlmaratónovému závodu před-
cházel rodinný tříkilometrový 
běh pro zdraví pro nejširší 
veřejnost a rodiče s dětmi. Tento 
závod odstartovala hejtmanka 
Jana Vaňhová. „Vítám, že tato 
běžecká akce přilákala velké 

množství účastníků. Jsou tu 
běžci, diváci a rodiny z celého 
kraje. Pokud se závod uskuteční 
i v příštím roce, zvážím svoji 

osobní účast ve startovním poli 
rodinného běhu,“ řekla v rozho-
voru pro ČT hejtmanka.
 Hlavního závodu se vedle elit-

ních závodníků z 30 zemí zúčast-
nilo 1 250 „půlmaratónců“, kteří 
si chtěli vyzkoušet běžeckou 
vytrvalost a své možnosti. 
Deštivé počasí, které provázelo 
hlavní závod se startem v pravé 
nedělní poledne, neodradilo 
stovky a stovky diváků podél celé 
běžecké trasy. „Nemohl jsem ani 
na chvíli zvolnit a vypnout, to 
povzbuzování od diváků bylo 
tak intenzivní, milé a zavazující, 
že jsem na trase skoro nechal 
duši,“ svěřil se jeden z účastníků 
půlmaratónu. 
 Vítězem prestižního půl-
maratónu se podle očekávání 
stal Philemon Kirneli LIMO 
z Keni s časem něco málo přes 
hodinu. Mezi ženami kralovala 
Agnes KIPROP, rovněž z Keni. 
Medaile nejúspěšnějším bor-
cům předal náměstek hejtmanky 
Arno Fišera a ústecký primátor 
Vít Mandík.

Čížkovice - V pátek 9. září 
zhlédlo pět stovek diváků dva-
náctihodinový programový ma-
ratón připravený k oslavě 50. 
výročí vzniku Diagnostického 
ústavu sociální péče Čížkovice, 
který je součástí Centra soci-
ální pomoci Litoměřice, p.o. 
Ústeckého kraje. Dopoledne 
zahájila vedoucí ústavu Ingrid 
Petříčková a bývalý dlouholetý 
vedoucí a nynější ředitel CSP 
Karel Reissmüller. Po ocenění 
nejdéle sloužících pracovníků 
a zdravicích hostů to začalo, 
a že těch účinkujících bylo! 
Newfolková skupina Bedňáci,
tedy uživatelé služeb jubilu-
jícího ústavu, skupina Viola 
z DSS Slatiňany a žáci Speciální 
třídy ZŠ Čížkovice s divadelní 
fraškou Čerti. Tančila domácí 
skupina Lucarino Dance a lí-
bily se také mažoretky z TJ 
Sokol Libochovice. Odpoledne 
začal hlavní program – 2.ročník 
Country Show, který se již po tři 
roky snaží představit uživatelům 
i veřejnosti to nej z oblasti 

country v regionu i mimo něj. 
Na pódiu se střídaly skupina 
Křešičanka - Pustajka z DNZ 
Křešice, Terezky z DZR Tere-
zín, dětská taneční skupina Bílý 
zajíc Libochovice a Lucarino 
Dance a výborný byl i Klaun 
Kristyán. 

 Hlavním hostem byl herec 
Pavel Trávníček (na snímku), 
který přijel na koni, zavzpomí-
nal na natáčení Popelky a nako-
nec i zazpíval. A páteční mara-
tón pokračoval: taneční skupina 
Crock14, folkgrassova skupiny
Lást Kafe, skvělí Lepus Libocho-
vice a dámská kapela Od plotny 
skok Litoměřice. Bojové umění 
představil i Aikido klub Isshin-
kan Litoměřice, skupina Petra 

FOTOKVÍZ? ?

Ustavující rekord Volkswagen Usti 1/2Maraton 2011 paří 
keňskému běžci Ph. K. Limo, který doběhl do cíle na Mírovém 
náměstí v čase hodiny a necelé minuty  

Na padesátiny přijel i princ Pavel Trávníček

Sasko, Ústecký kraj - Velkou 

přehlídkou umění a kultury budou 

již 13. Dny české a německé 

kultury, které připravily Nadace 

Brücke/Most, vědecká a kulturně-

-vzdělávací společnost Collegium 

B o h e m i c u m 

z Ústí n. Lab. 

a další pořada-

telé a partneři 

na obou stra-

nách hranic. Hlavní část DČNK 

bude od 26. října do 13. listopa-

du a profesionální umělci i ama-

térské kolektivy se představí v řa-

dě německých měst v Sasku, 

včetně Drážďan, v Ústeckém kraji 

nabídne divákům své prostory 

Experimentální prostor Mumie, 

Music Pub Doma, Národní dům, 

Muzeum města Ústí n. L. a Uni-

verzita J. E. Purkyně v krajském 

městě, v Teplicích Regionální mu-

zeum nebo Dům kultury a do tra-

diční akce se zapojí i obec Řeh-

lovice na Ústecku. Uskuteční se 

desítky fi lmových a divadelních 

předs tavení , 

k o n c e r t ů 

z mnoha hu-

debních žánrů, 

chybět nebu-

dou ani autorská čtení, výstavy 

a odborné diskuse na společná 

česko-německá témata. Slavnostní 

zahájení české části DČNK v Ús-

teckém kraji se chystá na středu 

26. října večer do Domu kultury 

v Teplicích, a to koncertem Seve-

ročeské fi lharmonie. Podrobně 

o 13. Dnech české a německé 

kultury na www.dcnk.cz.  

Podzimní nabídka umění
v Sasku a Ústeckém kraji

Band z Lovosic. A na country 
bálu zaujala i Karavana z Lovo-
sic, Medovina z Chomutova 
a znovu Lepus s přenádhernou 
Ohnivou show.
 Krajská radní Jana Ryšánková, 
která má v gesci právě oblast 
sociálních služeb, nám řekla: 
„Nemohla jsem se tentokrát oslav 
zúčastnit kvůli svým mateřským 

povinnostem, proto jsem popřála 
alespoň na dálku „Čížkům“ 
všechno NEJ k padesátinám je-
jich domova. Vystoupení hudeb-
ních skupin z našich zařízení 
patří k úžasným zážitkům, vždyť 
téměř všechny se umístily na 
předních příčkách v celostátní 
soutěži Superstar neboli Každý 
může být hvězdou.“


